
 

 

 

REFERAT RÅDSMØTE I HÅLOGALANDSRÅDET  

 

Sted: Ramsund orlogsstasjon – Velferdsbygget 

 

Tid: 3. november 2023 kl 10:00 – 14:30 

 

Tilstede: Lars Skjønnås, Trine Remman, Børge Toft, Thomas Schjelderup, Anita Karlsen, 

Ole Severinsen, Hugo Jacobsen, Robin Ridderseth, Christine Killie, Nina Dons Hansen, 

Thomas Moelv, Ingrid Frantzen, Torbjørn Simonsen, Terje Bartholsen, Bjørn Terje 

Sørensen, Birger Holand (forlot kl 13), Lars Johnny Pedersen, Rune Edvardsen, Kari Anne 

Opsal, Jim Kristiansen, Ingeborg Johnsen (ref), Sigbjørn Astrup og Margrethe Normark 

(Harstad tidene).   

 

Forfall: Merethe Hessen, Hildegunn Thode Kvalsnes, mindretallsrepresentant Gratangen 

og Evenes.  

Tema energi: Bjørn Akselsen – Harstad kommune, Øyvind Strøm Noranett, Pål 

Martinussen og Tomm Roger Pedersen – Elmea. Forfall: Sverre Mogstad - Nordkraft 

 

Velkommen til Ramsund Orlogsstasjon v/Harald Magne Furu - basesjef 

Sak 16/23 Godkjenning av dagsorden og referat  
 

Sak 17/23  Konstituering av rådet og valg av leder og nestleder 
 
Vedtak:  Ordfører Rune Edvardsen velges som leder i 2 år fra november 2023- 

november 2025, ordfører Kari-Anne Opsal velges som nestleder i 2 år fra 

november 2023 – november 2025. 
 
Sak 18/23 Intro til Hålogalandsrådet  

Gjennomgang av evaluering gjennomført juni 2023, presentasjon av strategi og 
revidering av denne.  
 
1. Administrasjonen fasiliteter arbeid i mindre grupper som forslag til diskusjon 

rundt: 
- Mandat for næringsnettverk 
- Diskusjon rundt kommunedirektørforum for regionens 

kommunedirektører 
- Ordførerdialog mellom rådsmøtene om de store prosessene som nå går 

tilknyttet Havbruksmeldingen, KVU og KVU NNB, energispørsmålet, 
Forsvarets langtidsplan.  

 
Sak 19/23  Nytt fra administrasjonen 

Det er stor aktivitet i Hålogalandsrådet tilknyttet flere samarbeidspartnere.  
 
 



 

 

Utdanning 
Helse i lære (HEiL) som rådet samarbeider med opplæringskontoret YVIA er i 
gang og følger fremdriftsplanen (se vedlagte PPT).  
 
Fagarbeiderløftet er i gang i Sør-Troms. Kvæfjord, Ibestad, Tjeldsund, Lødingen, 
Harstad og Evenes er i dialog med hverandre. Målet er at 40 fast ansatte fra 
kommunene starter fagutdanning innen helse og omsorg i første pulje som har 
oppstart rundt årsskifte. De nevnte kommunene har også etablert et HR-nettverk 
med HR-lederne som møtes en gang i måneden. Narvik og Gratangen er 
velkommen til å inngå i nettverket.  
 
Kommunikasjonsarbeid 
Hålogalandsrådet har stadig økende synlighet i media og på nett.  
 
Kommende høringer 

- Administrasjonen etablerer kontakt med havbruksnæringen angående 
NOU2023:23 – fellesmøte mellom ordførere og aktører vurderes.  

- Administrasjonen etablerer kontakt med andre regionråd og relevante 
stemmer vedrørende KVU NN og KVU NNB.  

- Administrasjonen ser sammen med aktuelle medlemmer i rådet på høring 
av utdanningstilbud som Troms fylkeskommune har.  

 
Oversikt over kommende høringer 
Offentlig høring av Strømprisutvalgets rapport. 268 sider 
rapport-fra-stromprisutvalget-12.-oktober-2023-balansekunst.pdf 
(regjeringen.no) 
Frist 15. des 
 
Forslag til midlertidig endring i utlendingsloven (beredskapshjemmel for å kunne 
pålegge kommuner å etablere og drifte et midlertidig innkvarteringstilbud til 
asylsøkere. (Høring – forslag til midlertidig endring i utlendingsloven 
(beredskapshjemmel for å kunne pålegge kommuner å etablere og drifte et midlertidig 
innkvarteringstilbud til asylsøkere mv.) - regjeringen.no) 
Frist 5. des 
 
Høring av NOU 2023: 23 Helhetlig forvaltning av akvakultur for bærekraftig 
verdiskaping (Høring av NOU 2023: 23 Helhetlig forvaltning av akvakultur for 
bærekraftig verdiskaping - regjeringen.no) 
Frist 2. januar 2024 
 
Konseptvalgutredning (KVU) for transportløsninger i Nord-Norge 
Høring/offentlig ettersyn – Konseptvalgutredning (KVU) for transportløsninger i Nord-
Norge | Statens vegvesen 

https://www.regjeringen.no/contentassets/95acb3e7cbe54e62b82173d9885935ed/rapport-fra-stromprisutvalget-12.-oktober-2023-balansekunst.pdf
https://www.regjeringen.no/contentassets/95acb3e7cbe54e62b82173d9885935ed/rapport-fra-stromprisutvalget-12.-oktober-2023-balansekunst.pdf
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag-til-midlertidig-endring-i-utlendingsloven-beredskapshjemmel-for-a-kunne-palegge-kommuner-a-etablere-og-drifte-et-midlertidig-innkvarteringstilbud-til-asylsokere-mv/id3004227/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag-til-midlertidig-endring-i-utlendingsloven-beredskapshjemmel-for-a-kunne-palegge-kommuner-a-etablere-og-drifte-et-midlertidig-innkvarteringstilbud-til-asylsokere-mv/id3004227/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-forslag-til-midlertidig-endring-i-utlendingsloven-beredskapshjemmel-for-a-kunne-palegge-kommuner-a-etablere-og-drifte-et-midlertidig-innkvarteringstilbud-til-asylsokere-mv/id3004227/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-av-nou-2023-23-helhetlig-forvaltning-av-akvakultur-for-barekraftig-verdiskaping/id2996840/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-av-nou-2023-23-helhetlig-forvaltning-av-akvakultur-for-barekraftig-verdiskaping/id2996840/
https://www.vegvesen.no/fag/publikasjoner/hoeringer/horing-offentlig-ettersyn-konseptvalgutredning-kvu-for-transportlosninger-i-nord-norge/
https://www.vegvesen.no/fag/publikasjoner/hoeringer/horing-offentlig-ettersyn-konseptvalgutredning-kvu-for-transportlosninger-i-nord-norge/


 

 

Frist 1. februar. 
 
Konseptvalgutredning Nord-Norgebanen. 
Offentlig høring - KVU Nord-Norgebanen (jernbanedirektoratet.no) 
Frist 15 januar 
 
Sak 20/23  Energi 

 
- Orientering fra Nordkraft om deres arbeid med nok kraft v/Sverre Mogstad  

Sverre Mogstad meldte forfall, men Øyvind Strøm presenterte et overordnet 
bilde av Nordkrafts prosjekt nok kraft, nok nett. Nordkraft tar nå en gjennomgang 
i sitt konsesjonsområde for å se på muligheter for mer energiproduksjon. 
Prosjektet vil i mulighetsstudie energi som Hålogalandsrådet, Lofotrådet og 
Vesterålen regionråd vedtok i felles møte i januar 2023 utgjøre et viktig bidrag for 
å identifisere muligheter for økt produksjon og distribusjon av energi. Prosjektet 
skal være ferdig ved årsskiftet.  
 

- Langtidsplan for Noranett v/Øyvind Strøm  
Nettsjef Noranett informerer om strukturen av nettselskaper i Nordkraft konsernet med 

spesielt fokus på Noranett AS som er nettselskapet i regionen. Noranett står i og foran en 

situasjon med mange og omfattende nettprosjekter der hovedtyngden av aktiviteten er 

kundeinitierte for å elektrifisere og muliggjøre det grønne skifte i regionen. Mengden 

prosjekter utfordrer kompetansetilgang og kapasitet, noe selskapet har stor fokus på. 

Eksempler fra selskapets langtidsplan av større prosjekter i de ulike kommunene ble 

presentert for å belyse aktiviteten i regionen knyttet til nettrelaterte utbygginger. 

Noranett ønsker samhandling med kommuner og næring for å sikre riktig 

aktivitet/prosjekter og god kommunikasjon mellom aktørene slik at de rette 

prosjektene gis prioritet til rett tid. 

- Kapasitet i strømnettet inn til Lofoten, Vesterålen og Harstadområdet v/Pål 
Martinussen og Thom Roger Pedersen Elmea 

Elmea ønsker at kommunene vest for vestsnittet i Sørnettet skal:  
 

- Forberede ressurspersoner i kommunene (bla. plan, næring, 
eierskapsavdeling og havn) på at prosjektet eller nettselskapene blir å ta 
kontakt, og at dette gis prioritet.  

Videre:  
- Ha en formening/oversikt over områder hvor det vil være behov for ny eller 

mer kraft de neste 20 årene. 
- Herunder nye industriområdet, havner med land -og ladestrøm, boligfelt, 

hyttefelt og større kommunale bygg o.l.  
- Ha en oversikt over hvilket cirka effektbehov man ser for seg det er behov 

for i de aktuelle områdene.  

https://www.jernbanedirektoratet.no/contentassets/30deb7817f774fe584f9b19444d2bda1/202300988-2-offentlig-horing---kvu-nord-norgebanen-591198_5_1.pdf


 

 

- Her kan som nevnt nettselskapene veilede på et overordnet nivå.  
- Melde inn de behov som identifiseres til nettselskapet. For dette prosjektet 

er det viktig at behovene meldes innen mars 2024, men også etter at dette 
prosjektet er avsluttet vil det være viktig for alle parter at nye 
utbyggingsprosjekter kommer tidlig inn i tilknytningskøen hos Statnett. Jo 
tidligere, desto bedre.  

  
Et viktig moment er at når en kommune begynner å arbeide med utvikling av et område så bør 
tilgangen til kraft være en av momentene som vurderes. En åpen dialog med nettselskapet slik at de 
kjenner til planene i en tidlig fase vil kunne gi nettselskapet mulighet til å la dette inngå i prognoser 
og framtidige utbyggingsplaner både i eget nett, men også i Statnetts overliggende nett.  

 
 
Status og drøfting av regionrådenes mulighetsstudie v/ Bjørn Akselsen og Ingeborg Johnsen 
Arbeidet Nordkraft har igangsatt for sitt konsesjonsområde utgjør et viktig bidrag som legges 
ved mulighetsstudien. Likevel er det en rekke element som ikke Nordkraft berører. 
Hålogalandsrådet jobber videre mot utlysning med de resterende oppgavene for å se etter 
muligheter for energieffektivisering, energifleksibilitet, samfunn og mulige nye 
produksjonssteder.  
 
Mulighetsstudien vil være av overordnet karakter, men det er et mål at det i det videre skal 
kunne brukes av kommunene eller andre aktører for å øke tilgangen til kraft.  
 
Administrasjonen tar dialog med kommunedirektørene for å avklare finansiering og 
deltakelse – se for øvrig vedlagte presentasjoner.  
 
Sak 21/23  Forsvar 

- Hålogalandsrådet har sammen med Midt-Tromsrådet levert høringsuttalelser til 
Forsvarskommisjonen, Totalberedskapskommisjonen og til Forsvarets 
langtidsplan 

- Administrasjonen inviterer i samarbeid med Narvik sivilmilitære samfunn 
Forsvarssjefen til ordførermøte i tidsrommet januar-mars.  

- Administrasjonen inviterer lokal Forsvarsledelse til møte med ordførerne 
 

Sak 22/23  Ung 
Fremtidsdagen for 10 trinn 17. oktober var en stor suksess. 400 ungdommer fra 
regionen fikk møte næringsliv og utdanningsinstitusjoner i Harstad. Hålogalandsrådet 
vi ta initiativ til tilsvarende i Narvik. 
 
Helse i lære (HEiL) er godt i gang med workshops og arbeid tilknyttet prosjektet.  
 
 
 



 

 

Sak 23/23  Valg av vara til Helsefelleskapet  
   

Thomas Schjelderup fra Gratangen kommune er valgt som vara for Torill Skår i 
Helsefelleskapet.  

 
Sak 24/23  Helse nord – drøfting og meningsutveksling sett fra de ulike kommunenes 

ståsted 
 Muntlig orientering fra Kari-Anne om status i arbeidet.  
 
Sak 25/23 Eventuelt 
 


